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ПРЕСКЛИПИНГ 

22 юли 2020 г., сряда 

www.bnt.bg, 21.07.2020 г. 

https://bntnews.bg/news/kiril-ananiev-nyama-nishto-po-normalno-pravitelstvoto-da-

izkara-mandata-si-1066125news.html 

 

Кирил Ананиев: Няма нищо по-нормално правителството да изкара мандата си 

 

Спокоен съм за управлението, няма нищо по-нормално правителството да си изкара 

мандата. Това каза здравният министър Кирил Ананиев при пристигането си в 

Народното събрание преди гласуването на вота на недоверие. 

При наличие на служебен кабинет не могат да се реализират важните неща за 

държавата - бюджета за следващата година, данъчните закони, социалните мерки.  

Министър Ананиев каза, че не е важно кой ще бъде сменен, а да има екип, който да 

може да реализира програмата на правителството.  

Той каза още, че към момента няма изявено желание от протестиращите за преговори, 

но правителството има готовност. 

 

www.bnt.bg, 21.07.2020 г. 

https://bntnews.bg/news/zdravnoto-ministerstvo-oproverga-informaciyata-che-ananiev-

e-zabranil-sabora-na-buzluja-1066113news.html 

 

Здравното министерство опроверга информацията, че Ананиев е забранил събора 

на Бузлуджа 

 

"По повод тиражираната информация, че здравният министър е забранил провеждането 

на традиционния събор на Българската социалистическа партия на връх Бузлуджа, Ви 

информираме, че това не отговаря на истината". Това съобщават в официално писмо до 

медиите от здравното министерство.  

Със свое писмо от 16 юли министър Кирил Ананиев информира председателя на НС на 

БСП Корнелия Нинова, че съгласно неговата Заповед № РД-01-403 от 15.07.2020 г. 

съборът може да бъде проведен при спазване на противоепидемичните мерки. 

Писмото на здравния министър е изпратено в отговор на запитване от страна на лидера 

на БСП на 16.07.2020 г. 

 

www.dnes.bg, 21.07.2020 г. 

https://www.dnes.bg/obshtestvo/2020/07/21/na-3-4-miasto-sme-po-risk-ot-zaraziavane-s-

koronavirus-v-evropa.457266 

 

На 3-4 място сме по риск от заразяване с коронавирус в Европа 

 

Още не е отминала опасността от увеличение на случаите 

 

За последните 4 седмици починалите с COVID-19 са 100 души, а в Европа сме на 3-4 

място по възможност да се заразиш с инфекцията. Мерките свършиха прекрасна работа 

за здравната система, но се отмениха и хората започнаха да не спазват дистанцията и 

дисциплината. Това каза пред БНТ шефът на "Пирогов" проф. Асен Балтов. 

"Още не е отминала опасността от увеличение на случаите. В последните дни се 

заформя плато, дано не стигаме бройката над 300", добави той. 
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"В "Пирогов" има 4 пациенти на апаратна вентилация. Бройката се увеличава в 

последните седмици. В началото правихме между 50 и 100 теста, сега с пътуванията в 

чужбина дневно правим и по 300. 3 случая има на хора, които искат да пътуват за 

чужбина, но дали положителен резултат. Тестовете се плащат от болницата. От 1 август 

ще се увеличи стойността на клиничната пътека, към всяка пътека ще са добавени 20 

лева за бързи тестове", каза проф. Балтов. 

"Самият PCR тест не е диагноза, трябва да се направи кръвна картина, да се направи 

снимка. Ние не отказваме помощ на никого. В "Пирогов" досега бяха направени най-

много такива скенери", добави шефът на "Пирогов". 

Натрупала се е невероятна умора в медицинския персонал, каза още директорът на 

"Пирогов". 

 

www.zdrave.net, 21.07.2020 г. 

https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/-

/n13946 

 

"Капитал" започва третия конкурс "Иновации и добри практики в 

здравеопазването" 

 

"Капитал" и биофармацевтичната компания АбВи за трета поредна година търсят най-

добрите примери, които демонстрират иновации и добри практики в сферата на 

здравеопазването. 

Регламент 

Участниците в конкурса могат да представят операции, терапевтични подходи, 

проекти, комуникационни кампании, дигитални проекти, изследвания, добри практики, 

които са били изпълнени самостоятелно или в партньорство, случват се за първи път в 

България и отговарят на следните критерии: 

- Инициативата трябва да бъде вече приключена дейност или дейност, която е в ход на 

изпълнение, но вече има видими и измерими резултати от нея. 

- Инициативата спасява или подобрява значително качеството на живот на българските 

пациенти и/или има измеримо отражение върху неговите знания, нагласи и поведение. 

- Инициативата може да бъде повторена и да помогне на повече хора. 

Критерии за оценка на проектите 

Критериите за оценка на проектите са шест - дали проектът решава конкретен здравен 

проблем, спасява/подобрява ли живота на пациента, използвана ли е иновация, има ли 

данни за включване на пациенти и отзиви от тях, какво може да бъде научено от 

проекта и може ли той да бъде повторен. 

Проектите ще бъдат оценявани от жури от доказани експерти в сферата на 

здравеопазването,. 

Най-високо ще бъдат оценени проектите, които демонстрират внедряването на 

иновация или добра практика, която до момента не е била реализирана у нас. 

Кандидатурите трябва да показват ясно какви са ползите за пациентите и как дадената 

практика е подобрила или спасила техния живот. Най-добрият проект ще бъде награден 

с 5000 лв., а вторият и третият - съответно с 3000 лв. и 2000 лв. И през тази година ще 

бъдат връчени и специални награди за инициатива на пациентска организация и за 

дигитална иновация в здравеопазването. 

Награждаването ще бъде част от официалната церемония за откриването на Седмата 

годишна конференция "Иновации и добри практики в здравния сектор", организирана 

от "Капитал". Проектът, спечелил първа награда, ще бъде представен в първия панел на 
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конференцията. В допълнение най-добрите проекти ще бъдат популяризирани на 

страниците на "Капитал" и "Дневник". 

Всички желаещи могат да изпращат попълнена формата за участие на e-mail: 

desislava.nikolova@capital.bg не по-късно от 15 октомври 2020 г. Най-добрите проекти 

ще бъдат отличени по време на Седмата годишна конференция "Иновации и добри 

практики в здравния сектор" на 10 ноември 2020 г. и ще бъдат представени на 

страниците на в. "Капитал". 

Очаквайте повече информация на https://events.economedia.bg/event/146 

За контакт: Десислава Николова, "Капитал". тел. 0889 651 935, 

desislava.nikolova@capital.bg 

Форма за участие можете да изтеглите тук. 

 

www.clinica.bg, 21.07.2020 г. 

https://clinica.bg/12793-Ne-sme-syglasni-s-fiksirano-namalenie-na-cenite 

 

НЕ СМЕ СЪГЛАСНИ С ФИКСИРАНО НАМАЛЕНИЕ НА ЦЕНИТЕ 

 

То ще доведе до спирала, която може да накара компаниите да преосмислят 

доставките си с някои лекарства за България, казва Деян Денев 

 

Нов ремонт на закона за лекарствата и ново намаление на цените им по каса, предлага 

здравното министерство. Както вече clinica.bg писа, с проекта се иска въвеждането на 

налог от 10% върху всички продукти без аналог в болниците, когато се финансират от 

НЗОК. На практика промените засягат най-вече медикаментите за лечение на 

онкологични заболявания, при които и разходите на фонда са най-високи. Публикуваме 

писмото на Деян Денев - директор на Асоциацията на научноизследователските 

компании (Арфарм), в която членува основната част от потенциално засегантите 

производители, към министъра на здравеопазването Кирил Ананиев. 

Уважаеми г-н Министър, 

Обръщаме се към Вас в качеството си на представителна организация на 

научноизследователската фармацевтична индустрия в България, която обединява 25 

международни иновативни производители и притежатели на разрешения за употреба на 

лекарства. В това си качество Асоциацията изразява общото мнение на своите членове 

пред държавните институции и организациите в сферата на здравеопазването по 

въпроси, касаещи здравеопазването, лекарственото снабдяване и заплащането на 

лекарствени продукти с публични средства. Основна цел на организацията е да бъде 

партньор на здравните власти в осигуряването на достъп на българските пациенти до 

съвременно, качествено и ефикасно лекарствено лечение при устойчивост и 

предвидимост на публичните разходи за лекарства. 

На 10 юли 2020 г. на Интернет страницата 

на МЗ е публикуван за обществено обсъждане проект на Закон за изменение и 

допълнение на Закона за лекарствените продукти в хуманната медицина. С изненада 

установихме, че проектът съдържа предложение за промяна, което ще има сериозен 

негативен ефект върху лекарственото снабдяване и въпреки проведените официални 

срещи с нашата организация в последните седмици, не e поставяно на обсъждане. 

С § 8. На проекта се предлага в чл. 262 се създават ал. 14 – 18: 

„(14) Министърът на здравеопазването, в качеството му на Централен орган за покупки 

в сектор „Здравеопазване", провежда обществени поръчки и сключва рамкови 

споразумения за лекарствените продукти по ал. 6, т. 2 за нуждите на възложителите-

лечебни заведения, определени с акт на Министерския съвет. 

http://www.clinica.bg/
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(15) За лекарствените продукти по ал. 6, т. 2, прилагани в болничната медицинска 

помощ, които се заплащат извън стойността на оказваните медицински услуги и за 

които стойността, заплащана от бюджета на НЗОК, се изчислява чрез групиране, в 

което не участват лекарствени продукти на други притежатели на разрешение за 

употреба, с изключение на генеричните лекарствени продукти: 

1. стойността на лекарствените продукти по рамковите споразумения, която лечебните 

заведения по ал. 14 заплащат, не може да бъде по – висока от 90 на сто от стойността на 

съответния лекарствен продукт, определена за заплащане с публични средства в 

позитивния лекарствен списък по ал. 6, т. 2. 

2. когато не са проведени процедури от Централния орган за покупки в сектор 

„Здравеопазване" или няма действащи рамкови споразумения, стойността на 

лекарствените продукти, заплащана по договорите на лечебните заведения по ал. 14 не 

може да бъде по – висока от 90 на сто от стойността на съответния лекарствен продукт, 

определена за заплащане с публични средства в позитивния лекарствен списък по ал. 6, 

т. 2. 

(16) За лекарствените продукти по ал. 6, т. 3, за които стойността, заплащана от 

бюджета на МЗ, се изчислява чрез групиране, в което не участват лекарствени 

продукти на други притежатели на разрешение за употреба, с изключение на 

генеричните лекарствени продукти и на ваксините за задължителни имунизации и 

реимунизации, ваксини по специални показания и при извънредни обстоятелства, 

специфични серуми, имуноглобулини, определени с наредбата по чл. 58, ал. 2 от Закона 

за здравето, стойността по договорите на МЗ за закупуване на лекарствените продукти 

не може да бъде по – висока от 90 на сто от стойността на съответния лекарствен 

продукт, определена за заплащане с публични средства в позитивния лекарствен 

списък по ал. 6, т. 3. 

(17) При намаляване на стойността на лекарствен продукт, определена за заплащане с 

публични средства в позитивния лекарствен списък по ал. 6, т. 2 и 3, лечебните 

заведения, съответно МЗ заплащат този лекарствен продукт, а търговците на едро го 

доставят на по-ниската стойност между стойността по сключените договори и 90 на сто 

от намалената в позитивния лекарствен списък стойност. 

(18) Министерството на здравеопазването и лечебните заведения по ал. 14 не могат да 

заплащат, а търговците на едро с лекарствени продукти не могат да им доставят 

лекарствени продукти на цени, по - високи от стойностите по ал. 15, 16 и 17." 

Предложените промени по същество предвиждат 

намаление с 10 % на заплащаните от лечебните заведения цени на лекарствените 

продукти без аналог (самостоятелни), прилагани в болничната медицинска помощ, 

които се заплащат извън стойността на оказваните медицински услуги и за които 

стойността, заплащана от бюджета на НЗОК, се изчислява чрез групиране, в което не 

участват лекарствени продукти на други притежатели на разрешение за употреба, с 

изключение на генеричните лекарствени продукти, както и на заплащаните от МЗ цени 

на лекарствените продукти за ХИВ/СПИН без аналог. 

Бихме искали да заявим категоричното си несъгласие 

с това предложение и настояваме § 8. да отпадне от проекта за Закон за изменение и 

допълнение на ЗЛПХМ. Аргументите ни за това са следните: 

Въвеждането чрез закон на намаление с фиксиран процент на тръжна цена на 

определен лекарствен продукт спрямо утвърдената в ПЛС цена, която вече е най-

ниската спрямо 10 референтни държави, е прецедент в българската нормативна уредба. 

Устойчива практика на държавите в ЕС при международното сравнение на цени е 

законово регламентираните ценови намаления да се взимат предвид при изчисление на 

цените в използваните за сравнение държави. 
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В случай че предложението бъде прието и приложено, 

намалението с 10 % бързо ще намери пряко отражение 

в цената на същия лекарствен продукт в държавите, които реферират към България, а 

чрез тях непряко в цените на повечето държави в ЕС, а и извън ЕС. Новата по-ниска 

цена ще стане референтна за България и ще последва ново 10% намаление. Изправени 

пред подобна перманентна ценова спирала, компаниите може да преосмислят 

доставките на определени лекарствени продукти за нуждите на лечебните заведения и 

МЗ (предмет на индивидуално решение, което не е и няма да бъде обсъждано в рамките 

на Асоциацията). Именно поради тези причини практиката на въведени със закон 

фиксирани ценови намаления не е прилагана у нас досега и вече не се прилага в 

страните от ЕС.2. 

В България вече действа силно рестриктивна 

регулация на цените на лекарствените продукти и на дължимите във връзка с тяхната 

реимбурсация отстъпки и компенсации – правилото най-ниска цена от 10 държави в 

ЕС; неотменима и постоянна отстъпка като условие за включване в ПЛС; минимум 

10% отстъпка от разходите на НЗОК за лекарствени продукти без аналог; компенсация 

на бюджетен преразход на НЗОК по групи. На фона на правилото „най-ниска цена" 

компаниите през 2019 г. възстановиха на НЗОК над 220 милиона лева или 16% от 

плащанията към аптеки и лечебни заведения почти само за лекарствени продукти без 

аналог. 

Допълнителни рестрикции под формата на 

законово регламентирани ценови намаления или отстъпки могат да доведат до 

формиране на нетна цена за определени лекарствени продукти, която е по-ниска от 

себестойността им, съответно до преустановяване на доставките им за България 

(предмет на индивидуално решение, което не е и няма да бъде обсъждано в рамките на 

Асоциацията). 

Бихме искали да Ви обърнем внимание, 

че сигурността на лекарственото снабдяване у нас до голяма степен зависи от 

гарантирането на правната сигурност и предвидимост, която дава възможност 

фармацевтичните компании да планират дейността си в България и да изпълняват 

задълженията си за задоволяване на здравните потребности на българските граждани. 

Въвеждането на изненадващи съществени промени в ценообразуването на 

лекарствените продукти с потенциални последствия за следващите десетилетия, без 

сериозна оценка на ефектите от тях и без необходимия публичен дебат, крие сериозни 

рискове за устойчивостта на системата. 

Бихме искали отново да заявим готовността си да си сътрудничим с Министерството на 

здравеопазването относно гарантиране на устойчивост на лекарственото снабдяване у 

нас и на финансовата сигурност на здравната система. Оставаме на разположение за 

среща с Вас и с Вашите екипи за обсъждане на предложенията! 

С уважение: 

Деян Денев 

Изпълнителен директор на ARPharM 

 

www.segabg.com, 21.07.2020 г. 

https://segabg.com/hot/category-bulgaria/evrostat-bulgariya-e-nay-visoka-smurtnost-es 

 

Евростат: България е с най-висока смъртност в ЕС 

 

България е страната от Европейския съюз с най-висока смъртност през 2017 г. 1631 са 

смъртните случая на 100 000 души население. Заболявания на кръвоносната система и 

http://www.segabg.com/
https://segabg.com/hot/category-bulgaria/evrostat-bulgariya-e-nay-visoka-smurtnost-es
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рак са двете основни причини за смърт в ЕС, трета е болести на дихателната система. 

Това показват публикувани днес данни на Евростат, съобщава БНР. 

След страната ни се нареждат Румъния (1488), Латвия (1485), Унгария (1470) и Литва 

(1418). В другия крак на скалата с най-ниска смъртност в ЕС е Франция (838 смъртни 

случая на 100 000 души). След нея са Испания (844), Италия (875), Люксембург (911). 

Анализът на статистическата служба сочи, че основна причина за смъртни случаи във 

всички страни членки са заболявания на кръвоносната система, освен Дания, Ирландия, 

Франция и Холандия – където това е рак. 

Най-голям дял на смъртни случаи, причинени от заболявания на кръвоносната система, 

се наблюдава в България (66%), а най-нисък – в Дания (23%). Най-висок дял смъртни 

случаи от рак пък е отбелязан в Словения (32%), а най-нисък в България (16%). 

 

www.dnes.bg, 21.07.2020 г. 

https://www.dnes.bg/obshtestvo/2020/07/21/4-vaksini-sreshtu-covid-19-davat-dobri-

rezultati.457292 

 

4 ваксини срещу COVID-19 дават добри резултати 

 

Учени от Оксфорд разработват ваксина, с която 95% от хората образува 

антитела 

 

"Ваксината срещу COVID-19, разработвана от Университета в Оксфорд, e хубава 

стъпка в правилната посока, но все още сме далеч от крайната точка на пътуването", 

обясни вирусологът от БАН проф. Радостина Александрова в ефира на Нова телевизия.  

"Освен ваксината на Оксфорд, още 3 ваксини докладваха добри резултати", поясни 

вирусологът. 

"В момента се работи по повече от 100 ваксини срещу COVID-19, които са в различни 

етапи на проучване. Създадена е сериозна организация, в която влизат 165 държави  - 

както богати, така и не чак толкова. Те искат да защитят своето население като 

подпомагат създаването на такава ваксина. Идеята е в началото на следващата година 

най-уязвимата част от населението да има достъп до нея", допълни още проф. 

Александрова. 

Над 70 богати държави търсят ваксина против коронавирус 

"Ваксината от Оксфорд цели да създаде имунитет срещу вируса SARS-COV-2. Най-

имуногенната част в него е т.нар. "шипче". Тя цели да създаде именно такъв участък в 

човешкия организъм, за да се даде имунен отговор", допълни вирусологът от БАН.  

Тя казва обаче, че все още няма пълна яснота за това колко време ще трае създадения 

имунитет. 

"Това, което знаем за тази ваксина, е, че предизвиква образуването на антитела при 

95% от хората, които са я приели и стимулира клетъчен имунен отговор", коментира 

проф. Александрова. 

 

www.actualno.com, 21.07.2020 г. 

https://www.actualno.com/healthy/nzok-e-platila-za-poveche-hora-otkolkoto-sa-

lekuvani-ot-koronavirus-news_1483703.html 

 

НЗОК е платила за повече хора, отколкото са лекувани от коронавирус 

 

НЗОК е платила за доста повече пациенти, отколкото са лекувани с COVID-19 в 

болниците. Каква е причината за това - става ясно от отговорите на Националната 

http://www.dnes.bg/
https://www.dnes.bg/obshtestvo/2020/07/21/4-vaksini-sreshtu-covid-19-davat-dobri-rezultati.457292
https://www.dnes.bg/obshtestvo/2020/07/21/4-vaksini-sreshtu-covid-19-davat-dobri-rezultati.457292
http://www.actualno.com/
https://www.actualno.com/healthy/nzok-e-platila-za-poveche-hora-otkolkoto-sa-lekuvani-ot-koronavirus-news_1483703.html
https://www.actualno.com/healthy/nzok-e-platila-za-poveche-hora-otkolkoto-sa-lekuvani-ot-koronavirus-news_1483703.html
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здравно-осигурителна каса (НЗОК) до Actualno.com, получени по Закона за достъп до 

обществена информация (ЗДОИ). 

В последния ден от юни месец Нова Телевизия съобщи данни от Здравната каса за 

плащанията към болниците за лекувани с коронавирус. Недоуточнено остана обаче 

тогава защо Касата плаща за повече пациенти, отколкото са лекувани в болниците - при 

това в пъти повече. 

Така например към онзи период общо заразените с коронавирус в България са били 

4989, по официалната статистика. Това число включва обаче общо хората с 

положителни тестове, независимо дали са със и без симптоми, независимо дали са 

лекувани от лични лекари вкъщи и са постъпвали в лечебни заведения. В същото време 

Здравната каса дължи на болниците средства за преминали през тях към края на юни 

месец пари за 6316 пациенти. 

Конкретната информация тогава беше, че по клинична пътека за диагностика и лечение 

на вирусни и бактериални заболявания с протичащи усложнения към 30 юни е платено 

за 6316 случая, което е два пъти повече, сравнено със същия период на миналата 

година. 

"Конкретно за диагноза коронавирус са платени 762 000 лева за 1208 случая, а за 

карантина на 613 души - 345 800 лева", се виждаше от репортажа на Нова телевизия. 

Заради неяснотите, която породи тази информация, още на следващия ден Actualno.com 

зададе няколко въпроса до НЗОК. Тъй като обаче те бяха десет на брой, трябваше да ги 

да ги отправим по Закона за достъп до обществена информация (ЗДОИ). Поради тази 

причина отговорите закъсняха с над две седмици. 

Накратко на въпроса защо Касата плаща за повече пациенти, отколкото са пролежали в 

лечебни заведения с COVID-19 - защото по заповед на здравното министерство (МЗ) и 

РЗИ са били карантинирани отделения и лечебни заведения, като в тях са оставали под 

карантина в продължение на седмици пациенти, придружители, персонал и др - т.е. не 

всички са доказано болни от COVID-19! 

Най-дългият престой на пациент с COVID-19 в болница е бил 87 дни, а средният 

престой е 29 дни. А към 30 юни, 2020 година, на лечебните заведения с карантинирани 

заради COVID-19 са платени над 1,1 млн. лева. 

 

 

 

www.zdrave.net, 21.07.2020 г. 

https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/-

/n13953 

 

Кирил Ананиев: Възможно е да бъда сменен 

 

„Всичко е възможно“. Така здравният министър Кирил Ананиев отговори на въпрос 

смята ли, че ще бъде сменен. „И вчера казах, че не е важно кой министър ще сменят, 

въпросът е екип, способен да завърши поетите ангажименти от правителството“, 

допълни той пред журналисти. 

Припомняме, миналата седмица от управляващата коалиция заявиха, че след вота на 

недоверие предстоят промени в правителството. 

Вотът на недоверие, който беше на тема корупция, бе внесен от БСП за България 

миналата седмица. Дебатите по него се състояха вчера и продължиха едва около два 

часа. Днес той бе гласуван в парламента и очаквано не мина. А по-нататък се очакват 

смени на министри, което според управляващите ще удовлетвори протестиращите вече 

близо две седмици хора на улицата. 

http://www.zdrave.net/
https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/-/n13953
https://www.zdrave.net/%D0%9D%D0%BE%D0%B2%D0%B8%D0%BD%D0%B8/-/n13953
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„Това, което вчера споделих с вас – какви неща очакват държавата до края на годината. 

Те са изключително важни и при наличие на служебен кабинет не могат да се свършат. 

Става въпрос за бюджета на държавата, данъчните закони, всички социални мерки, 

които са справедливи и се поставят от протестиращите“, заяви министърът и допълни: 

„Няма изявено от тях конкретно искане за мерките, но считам, че ще дойде момент, в 

който ще се седне на масата и ще се прецени кое е най-важното за държавата и най-вече 

за хората до края на годината“. 

 

www.clinica.bg, 21.07.2020 г. 

https://clinica.bg/12803-Ochakvah-tova-da-se-sluchi-tochno-sega 

 

ОЧАКВАХ ТОВА ДА СЕ СЛУЧИ ТОЧНО СЕГА 

 

Как ще ме съдят за нещо, за което вече съм бил оправдан, шумът има пряка връзка 

с изборите за ректор на МУ-София след седмица, казва акад. Ваньо Митев 

 

Бившият ректор на МУ–София акад. Ваньо Митев е обвинен за незаконен прием на 

чужди студенти. За подобно обвинение той бе оправдан през 2018 година. Затова го 

потърсихме го за коментар каква е причината отново да бъде изправен пред съда. 

Това обвинение беше повдигнато точно преди една година. То влезе в съда, съдът 

прекрати делото, прокуратурата не го уважи. Сега след 10 месеца отново се вкарва в 

съда. Разликата е, че преди една година бях обвинен, че са приети 25 души медици и 10 

стоматолози нередовно според прокуратурата, без да са 

държали изпит по химия и биология. 

Сега - че са приети 35 души. Миналата година почти не се обърна внимание на този 

казус, а сега се бие тъпан. И отделно се посочва, че тези 35 души не са държали изпит 

по химия и биология. Прокуратурата не счита за изпит теста, който са положили. Това 

е абсолютно същото обвинение, за което бях оправдан през 2018 г., няма абсолютно 

никаква разлика. Става дума отново за студенти от 2015 г,, държали изпити в същите 

зали с тези кандидати, за които вече бях обвиняван. 

Просто са взели една друга извадка. 

Тогава са приети някъде около 800 души, ако така се вадят по 10-20, това може да 

продължи години наред. Как ще ме съдят за нещо, за което вече съм бил оправдан. 

Второто нещо, за което съм обвинен е, че не е спазена Наредба 15 на МОН за прием на 

чуждестранни студенти. Според нея кандидатите от чужбина, трябва да имат в 

дипломите си оценка по химия и биология, която приблизително отговаря на нашата 

четворка. Само че 

тази Наредбата не важи за студенти от ЕС, 

защото ако се отнася за тях, това означава да бъдат накърнени техните права. 

Кандидатите от ЕС кандидатстват, както българските. Това гласи чл. 68 от Закона за 

висшето образование. Имаме и официално становище от МОН, където категорично се 

казва, че Наредба 15 не важи за студенти от ЕС. А 15-те студенти, за които съм 

обвинен, са от ЕС. Така че на практика ме обвиняват в това, че съм спазил закона. 

Този шум, който сега се вдига, има пряка връзка 

с това, че след една седмица ще има избори за ректор на МУ-София. Има двама 

кандидати – акад. Лъчезар Трайков и проф. Костадин Ангелов. Аз подкрепям акад. 

Трайков и се явявам като кандидат за председател на новото Общо събрание. Срещу 

мен пък има друга кандидатура подкрепяна от проф. Костадин Ангелов. И сега много 

гръмко се обявява, че отивам на съд. Но не се притеснявам от това, което се случи. 

Очаквах, че ще стане точно сега. 

http://www.clinica.bg/
https://clinica.bg/12803-Ochakvah-tova-da-se-sluchi-tochno-sega
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www.clinica.bg, 21.07.2020 г. 

https://clinica.bg/12811-Spirat-8-medikamenta-u-nas 

 

СПИРАТ 8 МЕДИКАМЕНТА У НАС 

 

Постъпилите уведомления в Изпълнителната агенция по лекарствата са само за 

първите 4 месеца 

 

Осем медикамента спират да се продават в страната по желание на производителите 

им. Уведомленията, които са постъпили в Изпълнителната агенция по лекарствата са за 

първите 4 месеца на годината. Всички са поради възникването на непредвидени 

обстоятелства, става ясно от справка на ведомството. 

Сред лекарствата са популярният антибиотик Zinat, няколко медикамента за холестерол 

- Zenon, Cholib, анестезика – Marcaine , както и Arduan – той е и един от компонентите 

за адаптиране на пациента към изкуствена вентилация на белите дробове. Сред 

останалите препарати са една ваксина - Adacel, за защита срещу дифтерия, тетанус и 

коклюш, Thioctacid за диабетна полиневропатия, Euthyrox за проблеми с щитовидната 

жлеза и Lodoz за високо кръвно. 

Всички тези медикаменти се 

спират от продажба заради непредвидени обстоятелства. По същата причина за 

последните два месеца на 2019 г. се спират още 7 продукта. Сред тях са популярните 

капки за бебета - Vigantol, както и инхалера Ventolin за белодробни проблеми. В 

повечето случаи проблемите са производствени, а не маркетингови, показват още 

данните на ИАЛ. 

Това обаче не са единствените 

лекарства, които ще липсват в аптеките. През последните два месеца на 2019 г., 

колкото е срокът за уведомяване при планово изтегляне на продукти от пазара, са 

подадени заявления за временното спиране на 9 лекарства и постоянното 

преустановяване на продажбите на други 5. Сред последните са Verorab против бяс и 

Enahеxal за кръвно. Причините отново в са маркетингови или производствени. 

 

 
22.07.2020 г., с. 4 
 

Със затваряне плашат лаборатории, които не дават касови бележки 

 

Под 10% нарушения открила проверка на НАП 

 

Относително малък е броят на нарушенията на фискалния режим от страна на 

лабораториите, които извършват изследвания за корона-вирус. Това заяви говорителят 

на НАП Росен Бъчваров по БНР. 

Проверките, които почнаха преди около 2 седмици, са направени на всичките 36 

юридически лица, които притежават референтни. лаборатории, като самите 

лаборатории са много повече. „В под 10% от случаите открихме нарушения, най-вече 

не-издаване на касови бележки“, каза той. 

Според говорителя на НАП около половината от откритите нарушения са свързани с 

касовите апарати. Останалите са лошо водене на дневниците за продажбите, както и 

нарушения на фискалния режим. Поводът за тези проверки бе, че нараснаха много 

http://www.clinica.bg/
https://clinica.bg/12811-Spirat-8-medikamenta-u-nas
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сигналите от граждани, че не получават касови бележки, като това бе свързано с 

увеличаването на пътуванията до съседна Гърция. 

Наложени са глоби, които стигат до 2000 лв., по-тежкото наказание е затваряне на 

обекта за един месец. В София на 16 лаборатории е направено открито наблюдение, 

което означава, че инспектори са стояли вътре по цял ден и са броили клиентите, като 

после са засичали отчетените продажби. По-късно ще се решава дали проверките ще се 

повторят и наесен. 

 

www.standartnews.com, 21.07.2020 г. 

https://www.standartnews.com/balgariya-obshtestvo/shchatski-medii-blgariya-se-topi-

431085.html 

 

Щатски медии: България се топи 

 

България се свива все повече, като от края на комунизма преди 30 години броят на 

жителите е намалял с повече от една пета - от близо 9 милиона до около 7 милиона, 

твърди The Los Angeles Times в своя публикация за намаляването на Източна Европа. 

„Това е приблизително еквивалентно на процентната загуба, наблюдавана в Сирия през 

последното десетилетие - разликата е, че Сирия е във война“, твърди изданието. 

„Големи части от провинцията са празни: населението го няма, но сградите все още 

стоят“. 

Но България е само едно от многото места, ударени от огромни демографски промени, 

продължава текстът. В Северна Америка, Източна Азия и на други места в Европа 

раждаемостта стремително пада. Миналата година в САЩ общият брой на ражданията 

е достигнал 32-годишен минимум, а средният коефициент на плодовитост е спаднал до 

1,72 раждания на жена от 1,76 – спад за четвърта поредна. 

В същото време урбанизацията примамва младите и амбициозните да напускат 

провинцията. Селските общности навсякъде изчезват, според изданието. От всички 

региони в света, които обезлюдяват, Източна Европа е най-силно засегната. Латвия, 

Молдова, Украйна, Хърватия, Литва, Румъния, Сърбия, Полша и Унгария редовно 

фигурират сред страните с най-големи загубина население в света. 

„От 90-те години на миналия век населението на комунистическия блок е намаляло с 18 

милиона до 292 милиона - най-големият случай на обезлюдяване в света, който не е 

свързан с война“, продължава текстът. „Причините са еднакви за целия регион: ниска 

раждаемост и емиграция“. 

„Може би неслучайно регионът е завладян и от вълна от националистически 

популизъм, тъй като местни движения като полската партия „Право и справедливост“ и 

унгарската партия „Фидес“ са поели властта върху националистическите и 

антиимигрантските платформи. 

На други места, Brexit, изборът на Тръмп за президент и бунтът на „жълтите жилетки“ 

във Франция имат корени в селските и крайградските райони, където има усещане, че 

местните общности или са затрупани от новодошли - някои, по ирония на съдбата, от 

Източна Европа - или просто изчезват“, твърди вестникът. 

Според проучвания, на които той се позовава, в селата и регионите, където има загуба 

на население, дори и да не са в Източна Европа, има нарастващ страх от загуба на 

културна идентичност в резултат на притока на новопристигнали,“ казва Ружа 

Смилова, програмен директор в Центъра за либерални стратегии в София. Тя изучава 

връзката между загубата на населението и местните движения. 

 

www.zdrave.net, 21.07.2020 г.  

http://www.standartnews.com/
https://www.standartnews.com/balgariya-obshtestvo/shchatski-medii-blgariya-se-topi-431085.html
https://www.standartnews.com/balgariya-obshtestvo/shchatski-medii-blgariya-se-topi-431085.html
http://www.zdave.net/
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https://www.zdrave.net/Новини/Годишните-отчети-на-НЗОК-влизат-в-

парламентарната-здравна-комисия/n13957 

 

Годишните отчети на НЗОК влизат в парламентарната здравна комисия 

 

Годишните отчети за дейността и изпълнението на бюджета на НЗОК ще бъдат гледани 

тази седмица в парламентарната здравна комисия, става ясно от програмата на 

Народното събрание. 

Припомняме, че отчетите вече бяха одобрени както от Надзорния съвет на Здравната 

каса, така и от Министерски съвет. От тях стана ясно, че общият размер на получените 

от НЗОК приходи и трансфери - всичко към 31 декември възлиза на 4 396 527 500 лв. В 

сравнение със същия период на 2018 г. се отчита ръст от 448 457 800 лв. или с 11,2%, 

което се дължи основно на увеличения размер на здравноосигурителните приходи през 

2019 г. 

Разходите по ЗБНЗОК за 2019 г. са в размер на 4 344 945 000 лв. През годината 

Надзорния съвет на НЗОК е разпределил 72 873 400 лв. от преизпълнението на 

приходите за здравноосигурителни плащания. В сравнение с 2018 г. се отчита 

увеличение на разходите с 495 621 300 лв. 

От отчета става ясно, че за лекарствени продукти, медицински изделия и диетични 

храни за специални медицински цели за домашно лечение на територията на страната, 

за лекарствени продукти за лечение на злокачествени заболявания и за лекарствени 

продукти при животозастрашаващи кръвоизливи и спешни оперативни и инвазивни 

интервенции при пациенти с вродени коагулопатии в условията на болнична 

медицинска помощ, които НЗОК заплаща извън стойността на оказваните медицински 

услуги, са платени общо 1 144 124 800 лв. или 26,5 % от всички здравноосигурителни 

плащания. За медицински изделия, прилагани в болничната медицинска помощ - 105 

657,0 хил. лв., или 2,4% от всички здравноосигурителни плащания. 

За медицинска помощ, оказана в съответствие с правилата за координация на системите 

за социална сигурност са изплатени 259 401 200, или 6% от всички 

здравноосигурителни плащания. Основната част от отчетените средства са разходвани 

за плащания по искове от други държави за получени на тяхна територия обезщетения 

в натура от ЗОЛ, осигурени в НЗОК. 

Здравноосигурителните плащания за 2019 г. общо са в размер на 4 315 700 300 лв. От 

тях за първична извънболнична медицинска помощ са дадени 226 436 600 лв., или 5,3% 

от всички здравноосигурителни плащания; за специализирана извънболнична 

медицинска помощ - 250 222 900 лв., или 5,8% от всички здравноосигурителни 

плащания; за дентална помощ- 164 573 100 лв. или 3,8% от всички 

здравноосигурителни плащания; за медико-диагностична дейност - 89 724 100 лв. или 

2.1% от всички здравноосигурителни плащания. За болнична медицински помощ са 

изплатени 2 075 560 600 лв. или 48,1% от всички здравноосигурителни плащания.  

От Годишния отчет за дейността на Касата става ясно, че продължава тенденцията за 

постоянно нарастване на разходите за лекарствени продукти, медицински изделия и 

диетични храни за специални медицински цели. Проведените преговори за отстъпки от 

стойността на скъпоструваща медикаментозна терапия, заплащана от НЗОК, обаче са 

дали възможност за възстановяване на значителни суми. Според анализа, направен от 

НЗОК, увеличението на тези разходи отразява реално съществуващите процеси в 

страната - демографската структура и тенденцията към увеличаване на 

продължителността на живот, които логично обуславят нарастването на броя пациенти 

с едно и повече заболявания. 

https://www.zdrave.net/Новини/Годишните-отчети-на-НЗОК-влизат-в-парламентарната-здравна-комисия/n13957
https://www.zdrave.net/Новини/Годишните-отчети-на-НЗОК-влизат-в-парламентарната-здравна-комисия/n13957
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Контролната дейност, извършвана от НЗОК предимно чрез внезапни проверки, е 

оказала положително въздействие върху системата, изразено в по-стриктно изпълнение 

на алгоритмите на клиничните пътеки и на изискванията за подобряване качеството на 

оказаната медицинска помощ, както и на воденето на документацията и организацията 

на работа в лечебните заведения, става ясно още от отчета. 

Годишния отчет на дейността на НЗОК за 2019 г. може да видите тук. 

Годишния отчет за изпълнението на бюджета на НЗОК за 2019 г. може да видите тук и 

тук. 

 

 

 

 

 

 

 


